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Объект исследования – представления о себе и супруге у женщин. 
Предмет исследования – представления о себе и супруге у женщин с 

разным уровнем удовлетворенности браком. 
Цель исследования – установить представления о себе и супруге у 

женщин с разным уровнем удовлетворенности браком. 
Основные результаты: представления о себе и о своем партнере связаны 

с удовлетворенностью браком у женщин. Если женщина удовлетворена браком, 
то она положительно оценивает и себя, и своего партнера. Напротив, в случае 
высоких показателей неудовлетворенности браком женщины склонны негативно 
оценивать и свои личностные качества, и образ своего партнера. На основании 
проведенного исследования был сделан вывод: отмечаются различия в 
представлениях женщин о себе и своем супруге, которые могут быть объяснены 
существующими гендерными стереотипами; женщинам более свойственны 
эмоциональность, чувствительность, а мужчина, напротив, характеризуется 
доминантностью, смелостью, проявлениями так называемых «мужских» черт 
характера. 

Представления о себе и о своем партнере связаны с уровнем 
удовлетворенности браком женщин. Если женщина удовлетворена своим 
браком, то она положительно оценивает и себя, и своего партнера. Напротив, в 
случае высоких показателей уровня неудовлетворенности браком женщины 
склонны негативно оценивать и свои личностные качества, и образ своего 
партнера. Респондентки, удовлетворенные своим браком, склонны наделять 
своего партнера положительными чертами, смелостью, доминантность, 
нормативностью поведения. С одной стороны, эти результаты однозначны, с 
другой стороны, они свидетельствуют о том, что отношение к партнеру является 
важным фактором благополучия брака.  
Ключевые слова: ПРЕДСТАВЛЕНИЕ О СЕБЕ, ПРЕДСТАВЛЕНИЕ О 
ПАРТНЕРЕ, УДОВЛЕТВОРЕННОСТЬ БРАКОМ, СЕМЕЙНЫЕ ОТНОШЕНИЯ, 
СЕМЕЙНЫЕ РОЛИ. 
  



DESCRIPTION 
 
The perceptions of the self and the spouse in women with different levels of 

marriage satisfaction: abstract of thesis / Oskina Olga Alekseevna; Faculty of 
Philosophy and Social Sciences, Department of Social and Organizational Psychology; 
supervisor.  N.Y. Klyshevich. 

The object of the research is women's perceptions of themselves and their 
spouses. 

The subject of the research is the perceptions of self and spouse in women with 
different levels of marriage satisfaction. 

The aim of the research is to establish the perceptions of self and spouse among 
women with different levels of marriage satisfaction. 

Main results: perceptions of self and partner are related to women's marital 
satisfaction. If a woman is satisfied with her marriage, she positively evaluates both 
herself and her partner. On the contrary, in the case of high rates of dissatisfaction with 
marriage women tend to evaluate both their personal qualities and the image of their 
partner negatively. Based on the research the following conclusion was made: there are 
differences in women's perceptions of themselves and their spouse which can be 
explained by existing gender stereotypes; women are more characterized by 
emotionality and sensitivity while men, in contrast, are characterized by dominance, 
courage, manifestations of the so-called "male" character traits. 

Women's perceptions of themselves and their partners are connected with the 
level of satisfaction with their marriages. If a woman is satisfied with her marriage she 
has a positive assessment both of herself and her partner. In contrast, in the case of high 
levels of dissatisfaction women tend to evaluate both their personal qualities and their 
partner negatively. Respondents who are satisfied with their marriage tend to endow 
their partner with positive traits, courage, dominance, normative behavior. On the one 
hand, these results are unambiguous; on the other hand, they suggest that attitudes 
toward one's partner are an important factor in marital well-being.  

Key words: PRESENTATION ABOUT HIMSELF, PRESENTATION 
ABOUT PARTNER, MARRIAGE SATISFACTION, FAMILY RELATIONSHIP, 
FAMILY ROLES. 
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